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-Definition of the Executive power:  

The Executive Power: is the part of government that enforces law, and has

responsibility for the governance of a state. In political systems based on the

principle of separation of powers, authority is distributed among several branches

(executive, legislative, judicial) an attempt to prevent the concentration of power in

the hands of a single group of people. In such a system, the executive does not pass

laws (the role of the legislature) or interpret them (the role of the judiciary).

Instead, the executive enforces the law as written by the legislature and interpreted

by the judiciary. The executive can be the source of certain types of law, such as a

decree or executive order. Executive bureaucracies are commonly the source of

regulations.

في.الدولةلحكمالمسؤوليةولهالقانون،يفرضالذيالحكومةمنالجزءذلكهي:التنفيذيةالسلطة

تنفيذية،)روعفعدةبينالسلطةتوزيعيتمالسلطات،بينالفصلمبدأعلىالقائمةالسياسيةالأنظمة

هذامثلفي.الناسمنواحدةمجموعةأيديفيالسلطةتركيزلمنعمحاولة-(قضائيةتشريعية،

لطةالسدور)تفسرهاأو(التشريعيةالسلطةدور)القوانينالتنفيذيةالسلطةتمررلاالنظام،

وفسرهتشريعيةالالهيئةكتبتهكماالقانونبفرضالتنفيذيةالسلطةتقومذلك،منوبدلااً.(القضائية

لأمراأوالمرسوممثلالقانون،منمعينةأنواعمصدرتكونأنالتنفيذيةللسلطةيمكن.القضاء

.اللوائحمصدرالتنفيذيةالبيروقراطياتتكونماعادة.التنفيذي

.



In political systems that use fusion of powers, which typically includes parliamentary

systems, only the executive is typically referred to as the government (with the legislature

often referred to as "Parliament" or simply "the legislature") which typically is either a

part of or requires the confidence of (requires the approval) the legislature and is

therefore fused to the legislative power instead of being independent. In systems where

the legislature is sovereign, the powers of and the organization of the executive are

completely dependent on what powers the legislature grants it and the actions of the

executive may or may not be subject to judicial review, something which is also

controlled by the legislature. The executive may also have legislative or judicial powers

in systems that where the legislature is sovereign, which is often why the executive is

instead referred to as the government since it often possesses non-executive powers.

عادةاًيُشارالبرلمانية،الأنظمةكنموذجيتضمنوالذيالسلطات،اندماجتستخدمالتيالسياسيةالأنظمةفي

االتشريعيةالهيئةمع)الحكومةباسمفقطالتنفيذيةالسلطةإلى أو"البرلمان"باسمإليهايشارماغالبا

اإماعادةاًتكونوالتي"(التشريعيةالهيئة"ببساطة الهيئة(موافقةيتطلب)ثقةيتطلبأومنجزءا

فيهاتكونالتيالأنظمةفي.مستقلةتكونأنمنبدلااًالتشريعيةالسلطةفيدمجهايتموبالتاليالتشريعية،

اوتنظيمهاالتنفيذيةالسلطةسلطاتتعتمدسيادة،ذاتالتشريعيةالهيئة ااعتمادا التيالسلطاتعلىتاما

أمروهوالقضائية،للمراجعةتخضعلاأوالتنفيذيةالسلطةإجراءاتتخضعوقدلها،التشريعيمنحها

ايخضع االتنفيذيةللسلطةيكونقد.التشريعيةالسلطة.التنفيذيةالسلطةلسيطرةأيضا تشريعيةاتسلطأيضا

السلطةإلىيُشارماغالبااوهذاالسيادة،هيالتشريعيةالهيئةفيهاتكونالتيالأنظمةفيقضائيةأو

.تنفيذيةغيرسلطاتتمتلكماغالباالأنهاالحكومةباسمذلكمنبدلااًالتنفيذية



2-The parts of the executive power: 
a-The President :
The president is the head of the State. He is the guarantor of national independence, of 

the integrity of the territory, and of respect for the Constitution and the laws as well as 

the execution of treaties.

وتنفيذوالقوانينالدستورواحترامالأراضيوسلامةالوطنيالاستقلالضامنوهو .الدولةرأسهو:سالرئي-أ

.المعاهدات

-Designation of the president :

He is elected for five years by universal, free, direct, and secret suffrage, 

within the last thirty days of the term of office. And the candidates for the 

Presidency must be Algerian and not carry another nationality, of Moslem 

religion, and whose spouse has Algerian nationality without interruption. Also, 

the candidate must, furthermore be at least forty years old and enjoy all his 

civil and political rights. The President is elected by direct and secret vote.
:الرئيستعيين-

الأخيرةيومًاالثلاثينغضونفي،والسريوالمباشروالحرالعامبالاقتراعسنواتخمسلمدةانتخابهيتم
،أخرىةجنسييحملواوألاجزائريينيكونواأنيجبالجمهوريةلرئاسةوالمرشحون.المنصبتوليفترةمن
عنالمرشحعمريقلألايجب،ذلكعلىعلاوة.انقطاعدونجزائريةزوجتهوتكون،مسلمةديانةمنو 

.المباشرريالسبالاقتراعالرئيسانتخابيتم،و والسياسيةالمدنيةحقوقهبجميعويتمتععامًاأربعين



-The functions of the president:

-He watches over the regular functioning of the constitutional public powers and assures the continuity 

of the State.

-He appoints and dismisses the prime minister, who is the head of the Government, after the chancellor 

has been elected or deposed by parliament. 

-The President promulgates the laws. 

-The president also represents Algeria in international affairs, and he formally appoints and dismisses 

the civil servants, soldiers, and judges of the federation. 

-The president has the right to pardon criminal offenders in the name of the republic.

-He names the President of the Council of State, the Governor of the Bank of Algeria, 

Magistrates(Judjes), and Walis (Prefets).

-He ratifies the treaties, declares war and concludes peace with the approval of the Parliament.

:وظائفًالرئيس-

.يراقبًالسيرًالمنتظمًللسلطاتًالعامةًالدستوريةًويضمنًاستمراريةًالدولة-

.يعينًويقيلًرئيسًالوزراءًالذيًيتولىًرئاسةًالحكومةًبعدًانتخابًالمستشارًأوًعزلهًمنًقبلًالبرلمان-

.يصدرًرئيسًالجمهوريةًالقوانين-

الموظفينًوالجنودًوالقضاةًفيًالاتحاد- .يمثلًالرئيسًالجزائرًفيًالشؤونًالدوليةًويعينًويقيلًرسميااً

.لرئيسًالجمهوريةًحقًالعفوًعنًالمجرمينًباسمًالجمهورية-

.يسميًرئيسًمجلسًالدولة،ًومحافظًبنكًالجزائر،ًوالقضاة،ًوالولاة-

.يصادقًعلىًالمعاهداتًويعلنًالحربًويعقدًالصلحًبموافقةًمجلسًالنواب-



-He exercises the right of pardon and directs the general policy of the Nation, defines its 

fundamental options, and informs the National Parliament accordingly.

-He communicates with the Parliament either directly or by message.

-He promulgates constitutional, organic, or ordinary laws and ensures their publication 

in the Official Journal of the Algerian Republic within a maximum period of fifteen days 

counting from the transmission by the President of the National Parliament. During this 

period.

-He may return the bill to the National Parliament for a second reading. If the bill is 

adopted by the National Parliament with a majority of two-thirds of its members, the 

law is promulgated and published within a second period of fifteen days.

-He watches over the execution of the laws. He exercises the general regulatory power 

and may delegate all or part of it to the Prime Minister.

-He nominates the highest civil and military officers on the recommendation of the 

Government.

.بذلكالوطنيالبرلمانويخطرالأساسيةخياراتهاويحددللأمةالعامةالسياسةويوجهالعفوحقيمارس-

.بالرسالةأومباشربشكلالنوابمجلسمعيتواصل-

صاهاأقمدةخلالالجزائريةللجمهوريةالرسميةالجريدةفينشرهاويضمنالعاديةأوالعضويةأوالدستوريةالقوانينيصدر-

.الفترةهذهخلال.الوطنيالبرلمانرئيسقبلمنإحالتهامناعتبارًايومًاعشرخمسة

ثلثيبيةبأغلالوطنيالبرلمانقبلمنالقانونمشروعاعتمادتمإذا.ثانيةلقراءةالنوابمجلسإلىالقانونمشروعإعادةلهيجوز-

.يومًاعشرخمسةمدتهاثانيةفترةخلالونشرهالقانونإصداريتمأعضائه،

.الوزراءمجلسلرئيسبعضهاأوكلهايفوضهاأنولهالعامةالتنظيميةالسلطةيمارس.القوانينتنفيذيراقب-

.الحكومةمنباقتراحوالعسكريينالمدنيينالضباطأعلىيسمي-



b-Government :
-The Government puts into effect the general policy of the nation, in conformity with the orientations and options 

defined by the President. 

-The Government is responsible to the President of the Republic for its conduct.

-The President nominates the Prime Minister, and on his suggestion, the other members of the Government. The 

President presides over the Council of  Ministers.

-The President dismisses the Government or one of its members on his own initiative or on the recommendation of 

the Prime Minister.

-The Head of Government distributes the functions among the members of the Government in accordance with 

the provisions of the Constitution.

-He presides over the Council of Government, sees to the execution of laws and rules and signs executive decrees. 

-He sees to the best functioning of the public administration.

-The Government presents each year a general policy declaration to the Parliament.

-The Head of Government submits his programme for approval to the Parliament. The latter opens for this 

purpose a general debate.

:الحكومة-ب
.تنفذًالحكومةًالسياسةًالعامةًللأمةًبماًيتوافقًمعًالتوجهاتًوالخياراتًالتيًيحددهاًرئيسًالجمهورية-

.الحكومةًمسؤولةًعنًسلوكهاًأمامًرئيسًالجمهورية-

.يترأسًرئيسًالجمهوريةًمجلسًالوزراء. يسميًرئيسًالجمهوريةًرئيسًالوزراءًوبناءًعلىًاقتراحهًباقيًأعضاءًالحكومة-

.يقيلًرئيسًالجمهوريةًالحكومةًأوًأحدًأعضائهاًبمبادرةًمنهًأوًبتوصيةًمنًرئيسًالوزراء-

.يوزعًرئيسًالحكومةًالمهامًعلىًأعضاءًالحكومةًوفقًأحكامًالدستور-

.يرأسًمجلسًالحكومةًويسهرًعلىًتنفيذًالقوانينًوالأنظمةًويوقعًالمراسيمًالتنفيذية-

.يسهرًعلىًحسنًسيرًالإدارةًالعامة-

.تقدمًالحكومةًكلًعامًإعلانًالسياسةًالعامةًللبرلمان-

.ويفتحًالأخيرًلهذاًالغرضًمناقشةًعامة. يعرضًرئيسًالحكومةًبرنامجهًعلىًمجلسًالنوابًللمصادقةًعليه-



-The Head of Government may adapt his programme in the light of this debate. In case of non approval of his

programme by the parliament, the Head of Government presents the resignation of his Government to the President.

This latter appoints again a Head of Government in accordance with the same modes. If the People's National

Assembly's approval is not obtained, the People's National Assembly is dissolved de jure.

-The Government in office is kept in position in order to manage daily affairs until the election of a new People's

National Assembly within a maximum period of three (3) months.

-The Head of Government executes and coordinates the programme adopted by the Parliament.

-The general policy declaration is followed by a debate on the action of the Government which end up with a

resolution.

-The Head of Government may ask the People's National Assembly a vote of confidence. If the motion of confidence

is not voted, the Head of Government presents the resignation of his Government. In this case, the President may,

before accepting the resignation, decide for the dissolution of the People's National Assembly, or call for the

organization of anticipated general elections which are held within a maximum time limit of three (03) months.

. جمهوريةفيًحالةًعدمًموافقةًالبرلمانًعلىًبرنامجه،ًيقدمًرئيسًالحكومةًاستقالةًحكومتهًإلىًرئيسًال. لرئيسًالحكومةًأنًيعدلًبرنامجهًفيًضوءًهذاًالنقاش-

.نوفيًحالةًعدمًالحصولًعلىًموافقةًالمجلسًالشعبيًالوطنيًيحلًهذاًالمجلسًبحكمًالقانو. يعينًهذاًالأخيرًرئيسًالحكومةًمرةًأخرىًوفقااًلنفسًالأنماط

.أشهر( 3)تبقىًالحكومةًالحاليةًفيًمناصبهاًلتسييرًالشؤونًاليوميةًلحينًانتخابًمجلسًشعبيًوطنيًجديدًفيًأجلًأقصاهًثلاثةً-

.ينفذًرئيسًالحكومةًوينسقًالبرنامجًالذيًيقرهًمجلسًالنواب-

.قدًينتهيًهذاًالنقاشًمعًقرار. يتبعًإعلانًالسياسةًالعامةًنقاشًحولًعملًالحكومة-

الة،ًيجوزًلرئيسًفيًهذهًالح. إذاًلمًيتمًالتصويتًعلىًمقترحًالثقةًيقدمًرئيسًالحكومةًاستقالةًحكومته. لرئيسًالحكومةًأنًيطلبًالثقةًمنًالمجلسًالشعبيًالوطني-

.أشهر( 03)الجمهورية،ًقبلًقبولًالاستقالة،ًأنًيقررًحلًالمجلسًالشعبيًالوطني،ًأوًيدعوًإلىًتنظيمًانتخاباتًعامةًمرتقبةًفيًأجلًأقصاهًثلاثةً



C-The Prime Minisrte:

According to the article 91 of the constitution of year 2016, the Prime Minister introduces the 

members of the Government which he chooses with the President, who appoints them. The 

Prime Minister performs the following functions:

• He distributes attributions between the members of the Government in the respect of 

the constitutional provisions;

• He chairs the Council of the Government;

• He takes care of the execution of the laws and payments;

• He signs the executive decrees;

• He names the uses of the State;

• He takes care of the correct operation of the public administration.

:الوزيرًالأول-ج

للمادةً .  ،ًيقدمًرئيسًالوزراءًأعضاءًالحكومةًالذينًيختارهمًمعًرئيسًالجمهوريةًالذيًيعينهم2016منًدستورًعام91ًوفقااً

:يتولىًرئيسًمجلسًالوزراءًالمهامًالتالية

.يوزعًالصلاحياتًبينًأعضاءًالحكومةًفيماًيتعلقًبالأحكامًالدستورية• 

.يرأسًمجلسًالحكومة• 

.يتكفلًبتنفيذًالقوانينًوالمصاريف• 

.يوقعًالمراسيمًالتنفيذية• 

.يسميًاستخداماتًالدولة• 

.يعتنيًبالتشغيلًالصحيحًللإدارةًالعامة• 



The control of the action of the Government is exerted by the national assembly (House of 

Commons). The prime minister subjects his program to the approval of the national assembly 

(House of Commons) and makes a presentation on his program at the Senate.  In the event of non-

approval of his program by the national assembly (House of Commons), he presents the 

resignation of his Government to the President. The President then names a new prime minister.  If 

the approval of the national assembly (House of Commons) for the program is not obtained again, 

the assembly is dissolved.

The Government is maintained to manage the current business until the election of a new national 

assembly (House of Commons), which must take place within a three month period.

The Prime Minister can present to the President of the Republic the resignation of his 

Government.

ةًيخضعًرئيسًالوزراءًبرنامجهًلموافقةًالجمعيةًالوطني. الرقابةًعلىًعملًالحكومة( مجلسًالعموم)تمارسًالجمعيةًالوطنيةً

اًعنًبرنامجهًفيًمجلسًالشيوخ( مجلسًالعموم) اًتقديميا علىً( موممجلسًالع)فيًحالةًعدمًموافقةًالجمعيةًالوطنيةً. ويقدمًعرضا

فقةًالجمعيةًإذاًلمًيتمًالحصولًعلىًموا. ثمًيقومًالرئيسًبتعيينًرئيسًوزراءًجديد. برنامجه،ًيقدمًاستقالةًحكومتهًإلىًالرئيس

.للبرنامجًمرةًأخرى،ًيتمًحلًالجمعية( مجلسًالعموم)الوطنيةً

ثةً،ًوالذيًيجبًأنًيتمًخلالًفترةًثلا(مجلسًالعموم)تستمرًالحكومةًفيًإدارةًالأعمالًالحاليةًحتىًانتخابًمجلسًوطنيًجديدً

.أشهر

.لرئيسًمجلسًالوزراءًأنًيقدمًإلىًرئيسًالجمهوريةًاستقالةًحكومته
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